
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT DEL DIA
11 DE DESEMBRE DE 2014 

Núm.: PLE2014/15
Dia i hora: 11/12/2014 18:30:00
Lloc: Sala Ple

Assistents

Alcalde Senyor JULI FERNÁNDEZ IRUELA
Regidor Senyor XAVIER ROCAS GUTIÉRREZ
Regidora Senyora JUDIT ZARAGOZA LLIRINÓS
Regidor Senyor JOAQUIM VENCELLS SERRA
Regidora Senyora MARGARITA MAURI JUNQUÉ
Regidor Senyor XAVIER RANGEL MARTÍNEZ
Tinent d'Alcalde Senyor ALBERT GÓMEZ CASAS
Regidor Senyor FREDERIC PRATS ESTEVE
Regidora Senyora MARIA TERESA FRIGOLA BORRÀS
Regidor Senyor LLUÍS PUJOL MASCORT
Regidor Senyor JOSEP GABARRÓ GUIRAO
Regidor Senyora SERGI SABRIÀ BENITO
Regidor Senyor XAVIER VILÀ BONMATÍ
Regidora Senyora ANA RECIO LÓPEZ
Regidor  RICARDO MENOR PEIRÓ
Regidora Senyora LAURA GALIANA GARCIA
Regidor Senyor XAVIER RODRIGO LÓPEZ
Regidor Senyor EDUARD GUERRA CASTILLO
Interventor acctal. Senyor GUSTAU TAPIAS SOLÀ
Secretari Senyor MARIÀ VILARNAU MASSA

S'han excusat d'assistir-hi:

Regidor Senyor MÀRIUS LLEDÓ SALVADOR
Regidora Senyora CARME FARRARONS TURRÓ
Regidor Senyor GUILLEM GENOVER RIBAS

A  la  Sala  de  Plens  de  la  Casa  Consistorial  es  reuneix  el  Ple  per  fer  sessió
Extraordinària en primera convocatòria, el dia i l'hora que s'indiquen a l'encapçalament,
amb el següent:

Ordre del dia:

1.-  PLA D'ORDENACIÓ URBANÍSTICA MUNICIPAL (POUM) DE PALAFRUGELL.
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Introducció  d'esmenes  derivades  de  l'informe  de  la  Dirección  General  de
Sostenibilidad de la Costa y el Mar.-  Aprovació.-

Desenvolupament de la sessió

Una vegada comprovat pel secretari l’existència del “quòrum” que cal perquè pugui ser
iniciada la sessió, consistent en la majoria dels membres de dret que en formen part,
es passa a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 

1.- PLA D'ORDENACIÓ URBANÍSTICA MUNICIPAL (POUM) DE PALAFRUGELL.
Introducció  d'esmenes  derivades  de  l'informe  de  la  Dirección  General  de
Sostenibilidad de la Costa y el Mar.-  Aprovació.- Aprovació.-

Relació de fets:

Vist que el Ple de l’Ajuntament, en sessió ordinària celebrada el 28 d’octubre de 2014,
va adoptar, per majoria absoluta, l’acord que literalment diu:
 
“Primer.- RESOLDRE TOTES LES AL·LEGACIONS PRESENTADES, incorporades a
l’expedient  d’aprovació  del  Pla  d’Ordenació  Urbanística  Municipal  (POUM)  de
Palafrugell,  d’acord  amb  el  que  s’especifica  a  l’Informe  individualitzat  emès  per  a
cadascuna d’elles, i a l’Informe tècnic emès per l’Arquitecte Municipal i Cap de l’Equip
redactor d’aquest POUM, el senyor Jordi Font Bel, en data 20 d’octubre de 2014, i que
formen part integrant de l’expedient d’aprovació.
 
Segon.- APROVAR  PROVISIONALMENT  els  documents  que  conformen  el  Pla
d’Ordenació Urbanística Municipal de Palafrugell, segons la documentació elaborada
per l’Equip tècnic redactor encapçalat per l’Arquitecte Municipal, senyor Jordi Font Bel.
 
Tercer.- TRAMETRE ALS SERVEIS TERRITORIALS D’URBANISME DE GIRONA la
documentació  objecte  d’aquesta  aprovació  provisional,  acompanyada  d’una  còpia
sencera  i  diligenciada  de  tot  l’expedient  administratiu  d’aprovació,  inclosos  els
processos de l’Avanç de Pla i de Participació Ciutadana, perquè la Comissió Territorial
d’Urbanisme  de  Girona,  en  una  propera  sessió,  aprovi  definitivament  el  Pla
d’Ordenació Urbanística Municipal de Palafrugell, si procedeix.
 
Quart.- TRAMETRE  AL  SERVEI  DE  COSTES  A  GIRONA,  del  Ministerio  de
Agricultura, Alimentación y Medio Ambiente, un exemplar sencer de la documentació
del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal de Palafrugell, objecte d’aquesta aprovació
provisional,  en  suport  digital,  acompanyat  d’una  certificació  del  present  acord
d’aprovació provisional, perquè pugui ser emès l’informe previ a l’aprovació definitiva,
d’acord amb el que disposen els articles 112 a) i 117.2 de la Llei 22/1988, de Costes,
modificada per la Llei 2/2013, de 29 de maig, de Protecció i ús sostenible del litoral.
 
Cinquè.- NOTIFICAR AQUEST ACORD D’APROVACIÓ PROVISIONAL a totes les
persones, entitats i col·lectius que varen subscriure les al·legacions incorporades a
l’expedient d’aprovació, tot informant-los que poden consultar, a les dependències de
l’Àrea d’Urbanisme de l’Ajuntament, el contingut de la resposta a les seves respectives
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al·legacions.”
 
Atès que, d’acord amb el contingut de l’apartat Quart de l’acord d’aprovació provisional
del POUM, transcrit anteriorment, en data 4 de novembre de 2014, amb registre de
sortida núm. 11.604, es va sol·licitar a la Dirección General de Sostenibilidad de la
Costa y el Mar, del Ministerio de Agricultura, Alimentación y Medio Ambiente, a través
del  Servei  Provincial  de Costes a Girona,  l’emissió de l’informe previ  a l’aprovació
definitiva del POUM de Palafrugell, d’acord amb el que disposen els articles 112 a) i
117.2 de la Llei 22/1988, de Costas, modificada per la Llei 2/2013, de 29 de maig, de
Protección y Usos Sostenible del Litoral.
 
Atès que, prèviament a aquesta petició d’informe, en data 24 d’abril  de 2014, amb
registre  de  sortida  núm.  4.499,  es  va  sol·licitar  un  primer  informe  a  la  mateixa 
Dirección General de Sostenibilidad de la Costa y el Mar, sobre els documents del
POUM elaborats fins aquella data, per a ser sotmesos a aprovació provisional.
 
Atès que en data 27 de novembre de 2014, amb registre d’entrada núm. 15.721, es va
rebre l’informe de la Dirección General de Sostenibilidad de la Costa y el Mar, donant
resposta a la petició de l’Ajuntament de 24 d’abril de 2014, i on es conclou que cal tenir
en compte les consideracions que s’hi formulen advertint que, prèviament a l’aprovació
definitiva del POUM s’haurà de trametre novament la documentació esmenada a la
Dirección General de Sostenibilidad de la Costa y el Mar, a través del Servei Provincial
de Costes a Girona, per a l’emissió d’un nou informe.
 
Atès l’informe emès per l’Arquitecte Municipal, senyor Jordi Font Bel, en data 8 de
desembre de 2014, sobre les esmenes necessàries a introduir al document del POUM
de Palafrugell, derivades de l’informe de la Dirección General de Sostenibilidad de la
Costa y el Mar,  rebut el 27 de novembre de 2014, i  quina transcripció literal  és la
següent:
 
“Les consideracions del referit informe es concreten en tres punts, que seguidament
relacionem:
 
1.- Deixen constància que en els plànols de la sèrie o.2.1, Qualificació del sòl urbà i
urbanitzable,  a les línies corresponents a les franges de servitud de protecció i  de
trànsit del DPMT hi ha unes errades a les àrees de la zona de Tamariu, de l’entorn del
Far de Sant Sebastià i a la zona del Cap Roig. Amb independència de la consideració
que davant desajustos entre aquestes línies prevalen les determinacions dels plànols
oficials que consten en el Servei Provincial de Costes de Girona, entenem que cal
resoldre les deficiències, corregint els plànols d’ordenació.
 
En conseqüència, cal corregir els plànols següents:
 

o.1.2 Estructura de Sistemes Generals
 
o.2.1.5 Sòl urbà i urbanitzable. Qualificació del sòl 4000
o.2.1.7 Sòl urbà i urbanitzable. Qualificació del sòl 4000
o.2.1.8 Sòl urbà i urbanitzable. Qualificació del sòl 4000
 
o.2.2.5d1 Qualificació Sòl Urbà 1000
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o.2.2.7b3 Qualificació Sòl Urbà 1000
o.2.2.7c2 Qualificació Sòl Urbà 1000
o.2.2.7c4 Qualificació Sòl Urbà 1000
o.2.2.7d1 Qualificació Sòl Urbà 1000
o.2.2.8d2 Qualificació Sòl Urbà 1000
 
o.3.1 Qualificació Sòl no Urbanitzable 16000

 
o.3.1.5 Qualificació Sòl no Urbanitzable 4000
o.3.1.7 Qualificació Sòl no Urbanitzable 4000
o.3.1.8 Qualificació Sòl no Urbanitzable 4000

 
Una vegada corregits  aquests  plànols,  la  línia  d’atermenament  del  DPMT i  de  les
seves franges de servitud de protecció i de trànsit coincideixen exactament amb la
facilitada pel Servei Provincial de Costes de Girona.
 
2.- Fa referència a la necessitat que a l’article 100 de les Normes Urbanístiques del
POUM s’aclareixi que les limitacions establertes per la Ley de Costas per al sistema
costaner afecten a qualsevol tipus de sòl, amb independència de la seva classificació i
qualificació urbanística.
 
Als  efectes  d’aclarir  aquest  aspecte,  s’ha  corregit  l’article  100  de  les  Normes
Urbanístiques, que queda de la següent manera:
 

“Article  100.   Règim General.  Condició d’ús  i  d’ordenació  aplicables  a
qualsevol tipus de qualificació i classificació del sòl.

 
1. El domini públic marítim terrestre situat en el terme municipal de Palafrugell
ha  estat  delimitat  per  diferents  Ordres  ministerials  que  es  recullen  en  els
plànols del POUM, corresponents a ordenació detallada del sòl urbà i del sòl no
urbanitzable.  El  DPMT estarà  subjecte  a  les  disposicions  establertes  en  la
legislació sectorial vigent en cada moment, actualment al títol III de la Llei de
Costes i el seu Reglament.

 
2. La zona se servitud de protecció (ZSP) recau sobre una franja de 20 o 100
metres d’amplada, segons la classificació del sòl a l’entrada en vigor de la Llei 
de Costes fos com a sòl urbà o no, mesurada terra endins des del límit interior
de la ribera del mar. S’identifica en els plànols corresponents a qualificació del
sòl i ordenació detallada del sòl urbà i en els plànols de sòl no urbanitzable. Els
usos de la zona de servitud de protecció s’ajustaran a allò disposat als art. 24 i
25  de  la  Llei  de  Costes  havent  de  comptar  amb  l’autorització  de  l’òrgan
competent de la Generalitat de Catalunya, de conformitat amb els articles 48 i
49 del RD 1112/92, pel qual es modifica parcialment el Reglament de la Llei de
Costes.

 
3. La zona de servitud de trànsit (ZST) es defineix a l’article 27 de la Llei de
Costes  i  s’identifica  en  els  plànols  d’ordenació  detallada  del  sòl  urbà  i
urbanitzable.

 
4.  S’haurà  de garantir  el  respecte a les servituds de trànsit  i  accés al  mar
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establerts  en  els  articles  27  i  28  de  la  Llei  de  Costes,  i  l’article  52  del
Reglament, respectivament, i el compliment de les condicions assenyalades a
l’article 30 per la zona d’influència,  en qualsevol classificació i qualificació de
sòl.

 
5. Les obres i instal·lacions existents a l’entrada en vigor de la Llei de Costes,
situades en la zona de DPMT., es regularan per allò establert a la disposició
Transitòria quarta de la Llei de Costes.

 
6.  Les  instal·lacions  de  la  xarxa  de  sanejament  hauran  d’acomplir  les
condicions establertes a l’article 44.6 de la Llei de Costes i concordants del seu
Reglament.

 
7. D’acord amb l’apartat segon de la disposició addicional cinquena de la Llei
de  Costes,  l’eficàcia  de  les  llicències  urbanístiques  municipals  d’obres  que
incideixen en les determinacions de la Llei de Costes quedarà supeditada a
l’obtenció de l’autorització o concessió corresponent.

 
8. Els elements inclosos en el Catàleg de béns protegits del PEPIPH i que se
situen en terrenys de domini  públic  marítim terrestre,  hauran d’acomplir  les
determinacions establertes en la Llei de Costes pel que fa a les concessions
administratives.  En  qualsevol  cas,  s’haurà  de  tenir  en  compte  que  les
edificacions  i  instal·lacions  incloses  al  Catàleg,  que  es  localitzin  tant  en
terrenys  de  domini  públic  marítim-terrestre,  com  en  servitud  de  protecció,
estaran subjectes al que s’estableix a la Disposición Transitoria Cuarta de la
Ley de Costas.

 
9. Aquestes limitacions que estableix la Llei de Costes per al sistema costaner
SC s’hauran de tenir en compte per a qualsevol tipus de sòl, independentment
de la seva classificació i qualificació urbanística.”
 

3.-  Fa  referència  a  la  necessitat  de  justificar  que  els  sectors  de  sòl  urbanitzable
delimitat  situats  en  una  franja  de  500  metres  des  de  la  zona  d’influència,  les
determinacions establertes a l’article 30 de la Ley de Costas conforme que la densitat
d’edificació  d’aquests  sectors  en  zona  d’influència  no  sigui  superior  a  la  mitjana
ponderada del conjunt de sectors de tot el municipi.
 

En el POUM de Palafrugell hi ha un sector que, parcialment, es troba
dins dels 500 metres de la zona d’influència, que és sector urbanitzable
delimitat  SUD  4.2,  carrer  Sard.  Aquest  sector  té  un  coeficient
d’edificabilitat  de  0,24  m2  sostre/m2  sòl,  quan  el  coeficient
d’edificabilitat promig dels sectors urbanitzables delimitats del municipi
és  de  0,396  m2  sostre/m2  sòl,  tal  com  es  constata  en  el  quadre
següent:

 
Quadre 4.  SECTORS EN SÒL URBANITZABLE (SUD)

SUD   Edificabilitat Habitatge Sistemes

Nom Ús Sup. Sostre  Dens.  Protegit Conc. Verd Equip. Vialitat

  ha m² Index hab/ha
nº
Hab. m² m² m² m² m²
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SUD 1.1 Piverd Est R 1,32 5940 0,45 35 46 1.176 588 2.640 1.320 2.640

SUD 1.2 Els Forns M 2,3 9200 0,4 18 41 810 405 3.450 4.600 4.600

SUD 1.4 El Terme R 2,51 11295 0,45 35 88 2.237 1.118 4.518 3.765 4.267

SUD 1.5 Territori La Costa M 6,3 28350 0,45 25 158 4.366 2.183 12.600 7.560 12.600

*SUD 1.7 a/b Casal - Bruguerol Est R 5,59 30745 0,55 65 365 6.426 3.213 11.180 11.180 11.180

SUD 1.8 Coll de la Morena 1 R 7,55 22650 0,3 20 151 4.734 2.367 15.100 5.285 18.875

*SUD 1.13 Circumval·lació Nord AE 17,92 68096 0,38 0 0 0 0 19.712 39.424 30.464

SUD 1.14 Creu Roquinyola est M 3,1 13950 0,45 27 84 2.148 1.074 3.100 3.100 9.300

SUD 1.15 Creu Roquinyola oest M 5,09 22905 0,45 25 127 3.023 1.512 11.198 5.090 9.162

SUD 1.16 Coll de Morena 2 sud R 7,14 28560 0,4 25 179 5.027 2.513 15.708 7.140 14.280

SUD 1.17 Coll de Morena 2 nord R 4,52 18080 0,4 25 113 3.182 1.591 9.040 5.424 9.040

SUD 1.18 Bruguerol sud-est R 4,61 13830 0,3 20 92 2.738 1.369 8.298 0 8.298

SUD 1.19 Bruguerol sud-oest R 3,98 11940 0,3 20 80 2.364 1.182 7.164 4.776 7.960

SUD 1.20 Ca l'Oleguer Oest AE 0,95 3600 0,42 0 0 0 0 2.085 0 2.665

SUD 1.21 Ca l'Oleguer Est M 2,89 15650 0,54 18 52 1.377 689 2.890 4.985 6.575

TOTAL PALAFRUGELL  75,77 304.791   1.576 39.608 19.804 128.683 103.649 151.906

SUD 4.1 Cementiri de Calella R 0,52 1040 0,2 15 8 0 0 1.820 0 1.820

SUD 4.2 Carrer Sard R 0,54 1281 0,24 7 4 0 0 1.350 0 810

SUD 4.3 Rambla del President Josep
Tarradellas R 1,85 4625 0,25 9 16 0 0 2.590 925 4.440

TOTAL CALELLA  2,91 6.946   28 0 0 5.760 925 7.070

TOTAL  78,68 311.737   1.604 39.608 19.804 134.443 104.574 158.976

            
            

* Les fitxes amb un asterisc estan conservades a efectes de delimitació de l'àmbit o sector.

 

Càlcul de densitat mitja ponderada, obtinguda del resultat de la divisió entre els m² de
sostre  (coeficients  d’edificació  por  la  superfície)  i  la  superfície  total  dels  sectors  i
comparació amb l’índex d’edificabilitat del SUD 4.2 Carrer Sard:
 
311.737 / (78,68 * 10.000) = 0,396 > 0,24

 
Atès que al mateix informe de l’Arquitecte Municipal de 8 de desembre de 2014, i a
títol de conclusió, manifesta el següent:
 
“En  conseqüència,  cal  introduir  les  esmenes  derivades  de  l’informe  de  Dirección
General de Sostenibilidad de la Costa y el Mar, de la Secretaria de Estado de Medio
Ambiente del Ministerio de Agricultura, Alimentación y Medio Ambiente, consistents en
els dos aspectes  esmentats,  que comporten  el  nou redactat  de l’article  100 de la
Normativa i la correcció dels plànols següents:
 

o.1.2 Estructura de Sistemes Generals
 

o.2.1.5 Sòl urbà i urbanitzable. Qualificació del sòl 4000
o.2.1.7 Sòl urbà i urbanitzable. Qualificació del sòl 4000
o.2.1.8 Sòl urbà i urbanitzable. Qualificació del sòl 4000
 
o.2.2.5d1 Qualificació Sòl Urbà 1000
o.2.2.7b3 Qualificació Sòl Urbà 1000
o.2.2.7c2 Qualificació Sòl Urbà 1000
o.2.2.7c4 Qualificació Sòl Urbà 1000
o.2.2.7d1 Qualificació Sòl Urbà 1000
o.2.2.8d2 Qualificació Sòl Urbà 1000
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o.3.1 Qualificació Sòl no Urbanitzable 16000
 
o.3.1.5 Qualificació Sòl no Urbanitzable 4000
o.3.1.7 Qualificació Sòl no Urbanitzable 4000
o.3.1.8 Qualificació Sòl no Urbanitzable 4000

 
Una  vegada  aquesta  documentació  l’hagi  aprovat  el  Ple  de  l’Ajuntament,  caldrà
sol·licitar novament informe a la Dirección General de Sostenibilidad de la Costa y el
Mar, tot demanant que no emetin l’informe demanat en data 4 de novembre de 2014,
amb registre  de  sortida  núm.  11.604,  i  traslladar  la  documentació  esmenada  a  la
Comissió  Territorial  d’Urbanisme  de  Girona  perquè  sigui  introduïda  al  document
complet.”

 
Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris, obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió extraordinària celebrada el 10
de desembre de 2014.
 
Atès l’informe  jurídic  emès,  de  forma  conjunta,  pel  Secretari  de  la  Corporació,  el
senyor Marià Vilarnau Massa, i  per l’Assessora Jurídica Municipal, la senyora Júlia
Giró Val, en data 9 de desembre de 2014, on efectuen les consideracions jurídiques 
referides als aspectes formals i de fons del document objecte de la present aprovació, i
quina transcripció literal és la següent:
 
“Donat que de l’informe emès per la Dirección General de Sostenibilidad de la Costa y
el  Mar  es  desprèn  que  cal  donar  compliment  a  les  consideracions  que  s’hi  fan  i
prèviament a l’aprovació definitiva cal trametre novament a aquesta Dirección General
el document amb les consideracions incorporades per tal que s’emeti  l’informe que
estableixen els articles 112.a i 117.2 de la Llei de Costes.
 
Atès que les consideracions a incorporar són les que consten en l’informe emès per
l’arquitecte municipal de data 8 de desembre de 2014 i que comporten el nou redactat
de l’article 100 de la normativa urbanística i la correcció dels plànols que es detallen
en aquest informe.
 
D’acord amb el que disposen l’article 22.2.c) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora
de les Bases de Règim Local; l’article 52.2.c) i 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28
d’abril pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya;
el Ple és l’òrgan competent per a aprovar els instruments de planejament general amb
majoria absoluta del nombre legal de membres de la corporació.”

Atès que,  a  títol  de conclusió,  el  Secretari  de la Corporació i  l’Assessora Jurídica
Municipal consideren que és procedent que, per acord de Ple Municipal s’aprovi el
document d’introducció al POUM de les esmenes derivades de  l’informe de data 27 de
novembre de 2014 emès per la Dirección General de Sostenibilidad de la Costa y el
Mar, així com integrar aquesta nova documentació a la documentació del POUM que
en el  seu  dia  va  ser  objecte  d’aprovació  provisional,  manifestant  que  una vegada
aprovat  pel  Ple  Municipal,  i  tal  i  com manifesta l’informe de l’Arquitecte Municipal,
caldrà sol·licitar novament informe a la Dirección General de Sostenibilidad de la Costa
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y el Mar i traslladar la documentació esmenada a la Comissió Territorial d’Urbanisme
de Girona perquè sigui introduïda al document complet.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- APROVAR el  Document  d’introducció  al  POUM  de  Palafrugell  de  les
esmenes derivades de l’informe de la Dirección General de Sostenibilidad de la Costa
y el Mar, del Ministerio de Agricultura, Alimentación y Medio Ambiente, rebut el 27 de
novembre de 2014, elaborat per l’Arquitecte Municipal i  Cap de l’equip redactor del
POUM de Palafrugell, el senyor Jordi Font Bel. Aquestes esmenes cal introduir-les en
el  document del  POUM aprovat provisionalment per acord del  Ple Municipal  de 28
d’octubre de 2014 i, en conseqüència, es substitueix la redacció de l’article 100 de les
Normes i els plànols següents:
 

o.1.2 Estructura de Sistemes Generals
 
o.2.1.5 Sòl urbà i urbanitzable. Qualificació del sòl 4000
o.2.1.7 Sòl urbà i urbanitzable. Qualificació del sòl 4000
o.2.1.8 Sòl urbà i urbanitzable. Qualificació del sòl 4000
 
o.2.2.5d1 Qualificació Sòl Urbà 1000
o.2.2.7b3 Qualificació Sòl Urbà 1000
o.2.2.7c2 Qualificació Sòl Urbà 1000
o.2.2.7c4 Qualificació Sòl Urbà 1000
o.2.2.7d1 Qualificació Sòl Urbà 1000
o.2.2.8d2 Qualificació Sòl Urbà 1000
 
o.3.1 Qualificació Sòl no Urbanitzable 16000
 
o.3.1.5 Qualificació Sòl no Urbanitzable 4000
o.3.1.7 Qualificació Sòl no Urbanitzable 4000
o.3.1.8 Qualificació Sòl no Urbanitzable 4000

 
Segon.- TRAMETRE  AL  SERVEI  PROVINCIAL  DE  COSTES  A  GIRONA,  del
Ministerio  de  Agricultura,  Alimentación  y  Medio  Ambiente,  dos  exemplars  d’aquest
Document d’introducció de les esmenes derivades de l’informe de la Dirección General
de Sostenibilidad de la Costa y el Mar, rebut el 27 de novembre de 2014, acompanyats
de la certificació del present acord, perquè pugui ser emès l’informe previ a l’aprovació
definitiva, d’acord amb el que disposen els articles 112 a) i 117.2 de la Llei 22/1988, de
Costes, modificada per la Llei 2/2013, de 29 de maig, de Protecció i ús sostenible del
litoral.
 
Tercer.- SOL·LICITAR a la Dirección General de Sostenibilidad de la Costa y el Mar,
que no sigui emès el  nou informe sol·licitat en data 4 de novembre de 2014, amb
registre de sortida núm. 11.604.
 
Quart.- TRAMETRE ALS SERVEIS TERRITORIALS D’URBANISME DE GIRONA el
document objecte d’aquesta aprovació,  per  duplicat  exemplar,  i  una certificació del
present acord, perquè es procedeixi a la substitució dels documents que són objecte
d’aquesta aprovació, a la documentació que l’Ajuntament va trametre 6 de novembre
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de 2014, amb registre de sortida núm. 11.671 amb la finalitat que, una vegada es rebi
el nou informe a emetre per la Dirección General de Sostenibilidad de la Costa y el
Mar,  la  Comissió  Territorial  d’Urbanisme de Girona pugui  aprovar  definitivament  el
POUM de Palafrugell, si procedeix.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Rangel que amb les converses mantingudes amb la Direcció General
vàrem plantejar el fet de valorar quines eren les tres grans observacions que se'ns
feien, ser capaços d'incorporar aquesta documentació, modificar-la i fer-los-hi arribar el
més  aviat  possible  perquè  ens  fessin  un  informe  favorable  i  en  base  a  aquesta
possibilitat fer arribar aquest informe favorable de la Direcció General, a la Comissió
Territorial d'Urbanisme, perquè pogués posar a l'ordre del dia l'aprovació definitiva del
planejament de Palafrugell.  Aquest és l'argument i aquesta és l'explicació del perquè
avancem una setmana aquesta sessió de plenari, en forma d'un plenari extraordinari,
per mirar si amb aquesta setmana aconseguim arribar amb temps per aquest informe
favorable per la propera comissió d'urbanisme que es farà el dia 22 de gener de 2015.
Molt  ràpid  explicaré  quins  són  els  tres  grans  aspectes  que  ens  han  demanat.
Bàsicament el primer dels punts que ens sol.liciten que canviem i que proposem i que
fem unes modificacions fa referències a les línies corresponents de delimitació de les
franges de  servitud de trànsit  i  de protecció del  que anomenem la zona marítimo
terrestre. Aquestes delimitacions tenen en tot el que és el terme de Palafrugell, tres
grans petits problemes, derivats, un de la dificultat d'encaixar uns plànols encara fets
amb  sistemes  manuals  amb  uns  plànols  que  tenim  en  aquests  moments,  a
l'Ajuntament, definits i gratiats amb sistemes molt més actualitzats, i que hi ha petites
divergències  d'encaix  i  només  hi  hauria  una  fórmula,  que  seria  sol.licitar  una
modificació  en  forma  de  correcció  d'aquests  grafiats,  acceptant  la  sol.licitud  dels
grafiats correctes de Palafrugell, i en canvi el que fem és, donada aquesta urgència
que he plantejat en la primera part, acceptar el que ens estan dient i el que fem és que
modifiquem aquestes línies de grafiat amb els termes que se'ns estan plantejant i els
hi enviem aquests grafiats a ells. Grafiats que afecten bàsicament a tres petites zones,
una a la zona de Cap roig, una a la zona del far de Sant Sebastià, i l'altra a la zona de
Tamariu, no té més dificultat que això, l'única dificultat és la modificació de tots els
plànols que afecten a aquest grafiat, que són els plànols de sòl urbà i urbanitzable,
amb les seves diferents escales, i els plànols de qualificació del sòl urbà i els plànols
de qualificació de sòl no urbanitzable, no hi ha més que adaptar aquests plànols a
aquesta observació i a aquesta demanda.
El segon dels punts és un punt una mica més formalista, que és la inclusió a l'article
número  100  de  les  normes  urbanístiques  del  planejament,  que  fa  referència  a  la
classificació  i  a  les  condicions  d'ús  i  qualificació  general  del  sòl,  i  les  condicions
d'aquest  sòl,  perquè  inclogui  en  tot  moment  que  aquesta  classificació  i  aquesta
qualificació han d'estar subjectes al que digui la Llei de Costes, i per tant, en l'informe
que consta a l'expedient,  es valora i  es diu quins són els nou punts que s'han de
modificar d'aquest article número 100, i per tant, el que es fa és incorporar-hi aquesta
petita modificació del redactat del plenajament.
I la tercera de les observacions, i potser és la més, entre cometes, difícil d'entendre
perquè ens la demanen, però sense entrar a fer valoracions, el que ens diuen és que
PLE2014/15 de 11 de desembre de 2014 9



hem de justificar,  d'acord amb la Llei  de Costes, que a dins de l'àmbit  de la zona
d'influència de 500 metres de la costa, tots els sectors urbanitzables del imitats o no
delimitats, que es plantegen en el planejament, compleixen una petita prescripció, que
és que no tinguin  el  sostre  edificable  superior  a  la  mitjana ponderada de tots  els
sectors que es plantegen a la modificació del planejament. Això, en termes quantitatius
i  numèrics,  és  molt  senzilla,  els  sostre  edificable  és  la  relació  que  tenim  entre
l'edificabilitat que es dóna en aquell  sector i els metres que hi ha de superfície en
aquell sector, per tant és la relació que tenim entre un dels sectors que està posat a
dins d'aquest franja d'influència de 500 metres i la resta de sectors que es plantegen
com a sectors urbanitzables delimitats, que són els que es proposen de modificació de
planejament, o d'incorporació o de modificació. Aquest requeriment, el que es fa és
incorporar-hi un quadre amb tots els sectors, fent les sumes i les restes corresponents,
i les diferents relacions dóna que l'únic dels sectors que estava dins d'aquesta zona
d'influència, que tenia un coeficient de 0,24, i  la mitjana ponderada de la resta de
sectors tenia un coeficient de 0,30. en base a aquesta relació, compleix perfectament
el  requeriment  i  per  tant  s'envia  aquesta,  entre  cometes,  increment  o  addenda
d'informació relacionat en el tercer dels aspectes a que ens fan referència.
Res  més,   aquest  document  després  de  la  seva  aprovació,  portar-lo  en  forma
d'addenda  a  la  Direcció  General  de  Costes  a  Girona,  perquè  ells  facin  l'informe
correcte, favorable, en relació a què la documentació que aportem és l documentació
que ens demanaven i  que s'enviï  això a la Dirección General  de Madrid,  i  a partir
d'aquí,  que  el  més  aviat  possible,  ens  puguin  arribar  a  fer  l'informe favorable  per
portar-lo a la Comissió Territorial d'Urbanisme i poder ser inclosos, siguent optimistes,
però poder ser inclosos a la propera Comissió Territorial, que s'ha de fer a finals de
gener.

-  senyor  Guerra:  Nosaltres  en l'últim plenari  li  varen  donar  suport  i  li  continuarem
donant, només se m'acut un dubte i  és el  fet  de les línies de servidumbre de què
parlava el senyor Rangel, si té alguna repercussió sobre la resta de ciutadans, o sobre
un Pla Urbanístic. I el tema de justificar el límit de 500 metres el tema dels projectes
urbanístics, també, volia saber si l'Ajuntament té previst alguna modificació urbanística
en aquest  espai,  que a posteriori  pugui  ser  una casa més per  tombar el  POUM?.
Perquè som conscients que s'ha treballat molt i molt intensament en el fet d'intentar
presentar aquest POUM de la manera més addient possible, però a part de la feina
dels  tècnics,  com  no  ens  encomanem  a  Santa  Rita,  patrona  dels  impossible...
nosaltres els hi donarem suport, a veure si aquesta vegada ho encertem.

-  senyora  Galiana:  Des del  nostre grup també donarem suport  perquè entenem la
necessitat que Palafrugell tingui un POUM i el tingui actualitzat, i per tant, nosaltres no
posarem cap entrebanc perquè s'agilitzi la tramitació.

- senyora Recio: Des de l'Entesa tenim poc a dir, ja es va dir tot en el seu moment, en
el plenari del mes d'octubre, només que no podem donar suport i  ens abstindrem.
Sabem, som coneixedors de la situació en que ens trobem, amb un POUM anul.lat i un
vigent que és del 'any 1999, però no ens sembla bé la manera com s'ha dut a terme la
tramitació d'aquest POUM. Sabem que és urgent, però ens sembla que s'ha actuat
d'una manera precipitada i és per aquesta precipitació que no ens acaba d'agradar,
per la qual cosa ens abstindrem.

- senyor Vilà: El POUM de 2006 va néixer malament, com s'ha pogut comprovar, però
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és que aquest que s'intenta que surti  ara, sembla que li  costa.  Ahir a la Comissió
Informativa ens varen explicar el mateix que ens han explicat avui, potser de manera
una mica més intensa,  però es va dir  que hi  havia tres sectors que no coincidien
exactament i que afectaven a zona urbana i que s'acceptava el que deia Madrid, per
córrer,  per  tenir-ho,  perquè no hi  ha  temps.  Evidentment,  nosaltres  creiem que  si
finalment  aquest  POUM s'aprova,  es demanin les  correccions adients,  no per  ara,
perquè com varen explicar no afecta en res, però en un futur, no sabem que aquelles
zones, estic parlant del Far, el tall del carrer Sard i la finca del senyor rus del Golfet,
que en un futur no ens puguem trobar amb un problema, ara no però en un futur, el
POUM ha de durar uns anys i no sabem quins canvis normatius hi poden haver.
Per  tant,  nosaltres  demanem  que  es  faci  això,  i  la  nostra  intenció  de  vot  serà
l'abstenció, no perquè aquest POUM sigui el que nosaltres voldríem, sinó perquè en
tinguem un d'una vegada, per tant, en aquest punt d'aquest informe, la nostra posició
és l'abstenció.

- senyor Rangel: En primer lloc agrair el posicionament del vot dels diferents grups i
per  aclarir  una mica els  dubtes  que s'han pogut  plantejar,  sobretot  perquè s'hi  ha
alguns que tot i estar explicats molt clarament, jo ja he dit al principi que els temes
eren complexes i a voltes difícils d'entendre i és una mica feixuc el fet d'estar parlant
en uns termes, i de valorar també les repercussions d'aquests termes.
El  senyor  Guerra  ens  plantejava  si  n'hi  hauria  més  d'aquests  sectors  de  zona
d'influència. Dir-li que només hi ha un sol sector que es planteja en el planejament,
que està dins de l'àmbit de zona d'influència, que és el sector del carrer del Sard, i és
aquest  que  hem  especificat  que  necessitava  la  justificació  de  què  el  coeficient
d'edificabilitat d'aquest sector fos per sota de la mitjana de tots els coeficients de tots
els sectors de planejament que es proposaven en aquest POUM. Això és compleix,
això és així, i per tant, independentment que n'hi hagi més, o en el futur n'hi puguin
haver més, hauran de complir també aquesta prescripció. Pel que fa a la repercussió
de les línies, l'encaix d'aquestes línies  en relació al que ara estem plantejant, després
quan faci la resposta al company d'Esquerra, també una mica va en aquesta mateixa
tendència. Dir-vos que aquest desencaix de les línies no es produeix en l'àmbit de sòl
urbà, es produeix en l'àmbit del sòl no urbanitzable, que és la part que, per sort, el
planejament té molt clar que el grafiat un metres més cap aquí o dos metres més cap
allà, no hi ha una afectació directa, però sobretot perquè hi ha, no només la Llei de
Costes sinó tot el que fa referència al planejament del sistema costaner que és el que
ens marca molt més quines són les característiques restrictives en aquest àmbit del no
urbanitzable proper al litoral.
Jo agrair el sentit el vot de l'entesa en relació a tot el que ha expressat i amb el que ha
expressat  en altres plenaris  en relació  al  planejament.  Vostè sap que el  concepte
precipitació en podríem estar parlant força estona. No comparteixo aquesta situació de
precipitació  que vostè ens planteja  i  jo  crec que l'Ajuntament  s'hi  ha  vist  obligat  i
gairebé condicionat, com i de quina manera actuava en defensa d'uns drets i normes
que crec imprescindibles pel funcionament d'una administració com és l'administració
local, però no hi havia gaires alternatives. A mi m'hauria agradat que de precipitació no
n'hi hagués hagut, n'hi ha hagut ara per una questió purament de calendari però la
documentació  que  es  porta  és  documentació  el  màxim  d'especificada,  rigorosa  i
acurada que podem portar.
I  pel  que  fa  al  regidor  d'Esquerra,  el  qual  ens  planteja  que  no  li  ha  agradat  el
planejament,  històricament  els  planejament  sempre  han  obeït  als  escenaris  als
moments en els quals es comença a treballar i reflecteixen les propostes i aspiracions
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de  cadascuna  de  les  administracions  en  el  moment  en  què  es  porta  a  terme,
bàsicament,  no  quan  s'aproven  i  s'acaben  les  tramitacions,  sinó  quan  s'inicien.
Possiblement i fent aquell símil, quan li hem aixecat la cua tothom ens sap dir si és
mascle o femella, però mentrestant una cosa és bona o és dolenta, no tant en funció
de com comença sinó dels resultats que són i com acaba aquesta situació. Pel que fa
a la seva preocupació de les afectacions d'aquest grafiat en sòl urbà, que no tingui
problemàtiques, no és ben bé el que vostè plantejava, sinó que el sector del carrer del
sard no hi  té res a veure amb el  grafiat,  aquest  sector tenia una problemàtica del
coeficient  d'edificabilitat,  les  problemàtiques  de  grafiat  eren  bàsicament  les  grans
diferències amb un sector de Tamariu, el sector de la parcel.la de Cap roig i el sector
de la muntanya de Sant Sebastià, bàsicament en la parcel.la on hi ha el Far, pels tres
arguments que jo els hi he donat de les tres causes que es produien, bàsicament pel
desencaix entre els grafiats, per les modificacions puntuals de planejament que s'han
produït al llarg d'aquest temps, no en aquests darrers anys sinó des de la vigència del
planejament i també pels canvis de forma unilateral que va fer Costes en relació al
sector del Far, on el que va fer va ser una proposta de recular les fites i per tant de
modificar el grafiat de la zona de servitud. Com també li vàrem explicar a la Comissió
Informativa, el que sí farem serà acceptar que aquest és el mecanisme més ràpid que
tenim en aquests moments per assolir aquest informe favorable de la Direcció General,
però que el que creiem indispensable i que és imprescindible per tenir una lògica i una
coherència  de  treball  és,  en  el  moment  que  es  normalitzi  el  planejament  buscar
aquesta  fórmula  de  correcció  del  grafiat  de  les  línies  d'afectació  zona  marítima
terrestre.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor:  senyors Fernandez, Rocas, Vencells,  Rangel,  les senyors Zaragoza i
Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarro, la senyora Frigola (CiU), la
senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC), total catorze vots a
favor.
Vots en contra: Cap.
Abstencions: senyors Sabrià, Vilà (ERC) i la senyora Recio i el senyor Menor (Entesa),
total quatre abstencions.

I no havent-hi cap més assumpte per tractar s’aixeca la sessió essent les set de la
tarda.En dono fe.

Diligència: Aquesta acta ha estat aprovada sense esmenes pel Ple del dia XXX.
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